

2004

中国统计年鉴

CHINA STATISTICAL YEARBOOK



中华人民共和国国家统计局 编

Compiled by National Bureau of Statistics of China



中国统计出版社

China Statistics Press

中国统计年鉴

CHINA STATISTICAL YEARBOOK

2004

(总第 23 期 No.23)

中华人民共和国国家统计局 编

Compiled by

National Bureau of Statistics of China



中国统计出版社

China Statistics Press

(京)新登字 041 号

©中国统计出版社。

版权所有。未经许可，本书的任何部分不准以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

Copyright © China Statistics Press.

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or any information storage and retrieval system, without written permission from the publisher.

图书在版编目(CIP)数据

中国统计年鉴.2004/国家统计局 编

-北京:中国统计出版社,2004.9

ISBN 7-5037-4352-2

I. 中 …

II. 国 …

III. 社会经济统计 - 统计资料 - 中国 - 2004 - 年鉴

IV. C832-54

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2004)第 034153 号

中国统计年鉴 - 2004

作 者 / 中华人民共和国国家统计局

责任编辑 / 叶礼奇 王立群 刘金成

E-mail: yearbook@stats.gov.cn

Address: No.75 Yuetan Nanjie, Sanlihe, Beijing 100826, China Statistics Press

封面设计 / 艺编广告

出版发行 / 中国统计出版社

通信地址 / 北京市西城区三里河月坛南街 75 号 邮政编码 / 100826

办公地址 / 北京市丰台区西三环南路甲 6 号

电 话 / (010)63459084、63266600-22500 (发行部)、63321207 (编辑部)

印 刷 / 北京中科印刷有限公司

经 销 / 新华书店

开 本 / 890 × 1240 毫米 1/16

字 数 / 210 万字

印 张 / 66

版 别 / 2004 年 9 月第 1 版

版 次 / 2004 年 9 月第 1 次印刷

书 号 / ISBN 7-5037-4352-2/F · 1817

定 价 / 298.00 元 Price: 298.00 yuan (RMB)

本书附同版本 CD-ROM 一张, 光盘内容以书面文字为准。

中国统计版图书, 如有印装错误, 本社发行部负责调换。

编者说明

一、《中国统计年鉴-2004》系统收录了全国和各省、自治区、直辖市2003年经济、社会各方面的统计数据,以及历史重要年份和近二十年的全国主要统计数据,是一部全面反映中华人民共和国经济和社会发展情况的资料性年刊。

二、本年鉴正文内容分为25个篇章,即:1.行政区划和自然资源;2.综合;3.国民经济核算;4.人口;5.就业人员和职工工资;6.固定资产投资;7.能源;8.财政;9.价格指数;10.人民生活;11.城市概况;12.环境保护;13.农业;14.工业;15.建筑业;16.运输和邮电;17.国内贸易;18.对外经济贸易;19.旅游;20.金融业;21.教育和科技;22.文化、体育和卫生;23.其他社会活动;24.香港特别行政区主要社会经济指标;25.澳门特别行政区主要社会经济指标。同时附录两个篇章:台湾省主要社会经济指标和我国经济、社会统计指标同世界主要国家比较。为方便读者使用,各篇章前设有《简要说明》,对本篇章的主要内容、资料来源、统计范围、统计方法以及历史变动情况予以简要概述,篇末附有《主要统计指标解释》。

三、本年鉴所涉及的全国性统计数据,除行政区划、国土面积和森林资源外,均未包括香港、澳门特别行政区和台湾省数据。

四、香港特别行政区和澳门特别行政区的统计是构成国家统计总体的一部分。但根据中华人民共和国“香港特别行政区基本法”和“澳门特别行政区基本法”的有关原则,香港、澳门与内地是相对独立的统计区域,根据各自不同的统计制度和法律规定,独立进行统计工作。本年鉴中香港和澳门特别行政区统计资料分别由香港特别行政区政府统计处、澳门特别行政区政府统计暨普查局提供,国家统计局进行编辑。

五、资料中所使用的度量衡单位均采用国际统一标准计量单位。

六、本年鉴部分数据合计数或相对数由于单位取舍不同而产生的计算误差均未作机械调整。

七、本年鉴各表中,有关对全表的注解均在该表上方,对表中部分指标的注解则在该表下方。凡带续表的资料,对部分指标的注解一律放在最后一张续表的下方。

八、本年鉴表中的符号使用说明:“…”表示数据不足本表最小单位数;“空格”表示该项统计指标数据不详或无该项数据;“#”表示其中的主要项;“*”或“①”表示本表下有注解。

PREFACE

I. *China Statistical Yearbook 2004* is an annual statistics publication, which covers very comprehensive data in 2003 and some selected data series in historically important years and the most recent twenty years at national level and local levels of province, autonomous region, and municipality directly under the central government and therefore, reflects various aspects of China's social and economic development.

II. The yearbook contains the following twenty-five chapters, 1. Division of Administrative Areas and Natural Resources; 2. General Survey; 3. National Accounts; 4. Population; 5. Employment and Wages; 6. Investment in Fixed Assets; 7. Energy; 8. Government Finance; 9. Price Indices; 10. People's Livelihood; 11. General Survey of Cities; 12. Environment Protection; 13. Agriculture; 14. Industry; 15. Construction; 16. Transport, Post and Telecommunication Services; 17. Domestic Trade; 18. Foreign Trade and Economic Cooperation; 19. Tourism; 20. Financial Intermediation; 21. Education, Science and Technology; 22. Culture, Sports and Public Health; 23. Other Social Activities; 24. Main Social and Economic Indicators of Hong Kong Special Administrative Region (SAR); 25. Main Social and Economic Indicators of Macao Special Administrative Region (SAR). Two chapters listed as the appendices are Main Social and Economic Indicators of Taiwan Province and A Comparison of Economic and Social Indicators among the People's Republic of China and Other Countries. In brief introduction at the beginning of each chapter, mainly coverage of this chapter, data sources, statistical coverage, statistical methods and historical changes are concerned. In addition, Explanatory Notes on Main Statistical Indicators are provided at the end of each chapter.

III. The national data in this book do not include that of Hong Kong Special Administrative Region, Macao Special Administrative Region and Taiwan Province except for divisions of administrative areas, territory and forest resources.

IV. Statistics of Hong Kong Special Administrative Region and Macao Special Administrative Region constitute an integral part of the national statistics of China. According to the principles set forth in *the Basic Law of Hong Kong Special Administrative Region*, and *the Basic Law of Macao Special Administrative Region* statistically Hong Kong, Macao and the mainland of China are three mutually independent regions, and follow their own and different statistical systems in carrying out independent statistical operation. Statistics on Hong Kong Special Administrative Region and Macao Special Administrative Region as included in this yearbook are provided by the Department of Census and Statistics of the Government of Hong Kong Special Administrative Region, the Department of Census and Statistics of the Government of Macao Special Administrative Region, and edited by National Bureau of Statistics. Users are alerted to the difference in the concepts, definitions and coverage of statistics when using and comparing data of the mainland of China, Hong Kong and Macao.

V. The units of measurement used in this yearbook are internationally standard measurement units.

VI. Statistical discrepancies due to rounding are not adjusted in this yearbook.

VII. The notes concerning the whole table are placed at the upper part of the table, while the notes concerning individual indicators are placed at the lower part. If the table is a continued one, the footnotes are placed in the last page.

VIII. Notations used in this yearbook:

"..." indicates that the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table;

"(blank)" indicates that the data not available;

"#" indicates the major items of the total;

"*" or "①" indicated "see footnotes below".

《中国统计年鉴—2004》

编委会和编辑出版人员

一、编委会

主 任：李德水
副 主 任：邱晓华 林贤郁 朱向东 张为民 徐一帆 章国荣
郑京平
编 委：(以姓氏笔画为序)
万东华 马京奎 冯乃林 任才方 刘 科 朱维盛
汲凤翔 许宪春 严建辉 李 强 李晓超 周小知
金兆丰 姚景源 徐铁夫 黄朗辉 谢鸿光 翟志宏
鲜祖德 魏贵祥

二、编辑工作人员

总 编 辑：郑京平
副 总 编 辑：金兆丰 朱维盛
编辑部主任：郝胜龙 李小维 叶礼奇
编辑部副主任：黄 培 卞丽华
编 辑 人 员：(以姓氏笔画为序)
王 强 王立群 王贵奎 龙 玲 刘金成 孙梅君
张 昕 张 琪 李万茂 李仁元 李花菊 李金宽
李俊波 李锁强 肖 云 肖 丽 陈晓杰 周学文
孟合合 郑学工 金 红 胡晓微 唐 平 徐 岚
铁 兵 梁尔卫 董礼华 董雅秀 阙小青 翟善清
鞠传玲
英 文 校 订：冯乃林 朱维盛 叶礼奇
英 文 翻 译：冯乃林 杜卫群 叶礼奇 宋少英 郝胜龙
责 任 编 辑：叶礼奇 王立群 刘金成
光 盘 设 计：王立群 张 旭 刘金成

三、出版发行工作人员

出版部主任：卢宝臻
发行部主任：宋安辉

China Statistical Yearbook - 2004

EDITORIAL BOARD AND STAFF

I. Editorial Board

Chairman: Li Deshui

Vice-chairmen: Qiu Xiaohua Lin Xianyu Zhu Xiangdong Zhang Weimin Xu Yifan Zhang Guorong
Zheng Jingping

Editorial Board: (in order of strokes of Chinese surname)

Wan Donghua Ma Jingkui Feng Nailin Ren Caifang Liu Ke Zhu Weisheng
Ji Fengxiang Xu Xianchun Yan Jianhui Li Qiang Li Xiaochao Zhou Xiaozhi
Jin Zhaofeng Yao Jingyuan Xu Tiefu Huang Langhui Xie Hongguang
Zhai Zhihong Xian Zude Wei Guixiang

II. Editorial Staff

Editor-in-chief: Zheng Jingping

Associate Editors-in-chief: Jin Zhaofeng Zhu Weisheng

Directors of Editorial Department: Hao Shenglong Li Xiaowei Ye Liqi

Deputy Directors of Editorial Department: Huang Pei Bian Lihua

Editorial Staff : (in order of strokes of Chinese surname)

Wang Qiang Wang Liqun Wang Guiluan Long Ling Liu Jincheng Sun Meijun
Zhang Xin Zhang Qi Li Wanmao Li Renyuan Li Huaju Li Jinkuan Li Junbo
Li Suoqiang Xiao Yun Xiao Li Chen Xiaojie Zhou Xuewen Meng Hehe
Zheng Xuegong Jin Hong Hu Xiaowei Tang Ping Xu Lan Tie Bing Liang Erwei
Dong Lihua Dong Yaxiu Que Xiaoping Zhai Shanqing Ju Chuanling

English Proofreaders: Feng Nailin Zhu Weisheng Ye Liqi

English Translators: Feng Nailin Du Weiqun Ye Liqi Song Shaoying Hao Shenglong

Coordinators: Ye Liqi Wang Liqun Liu Jincheng

CD-ROM Designer: Wang Liqun Zhang Xu Liu Jincheng

III. Other Related Staff

Director of Publishing Department: Lu Baozhen

Directors of Distribution Department: Song Anhui

目 录

CONTENTS

一、行政区划和自然资源

Divisions of Administrative Areas and Natural Resources

简要说明	(2)
Brief Introduction	
1-1 全国行政区划(2003年底)	(3)
Divisions of Administrative Areas in China (End of 2003)	
1-2 自然状况	(4)
Natural Conditions	
1-3 自然资源	(5)
Natural Resources	
1-4 土地状况	(6)
Land Characteristics	
1-5 主要山脉基本情况	(6)
Main Mountain Ranges	
1-6 主要河流基本情况	(7)
Major Rivers	
1-7 河流流域面积	(7)
Drainage Area of Rivers	
1-8 内陆水面面积	(8)
Inland Water Area	
1-9 海区海域及渔场面积	(8)
Sea Area and Areas of Fishing Ground	
1-10 浅海滩涂海湾可养殖面积	(8)
Seashore Land Area for Cultivation	
1-11 主要矿产基础储量	(9)
Major Mineral Basic Reserves	
1-12 各地区主要矿产基础储量(2003年)	(10)
Basic Reserves of Major Mineral by Region (2003)	
1-13 主要城市平均气温(2003年)	(11)
Monthly Average Temperature of Major Cities (2003)	
1-14 主要城市平均相对湿度(2003年)	(12)
Average Relative Humidity of Major Cities (2003)	
1-15 主要城市降水量(2003年)	(13)
Monthly Precipitation of Major Cities (2003)	
1-16 主要城市日照时数(2003年)	(14)
Monthly Sunshine Hours of Major Cities (2003)	
主要统计指标解释	(15)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

SNJ 11/04

二、综合

General Survey

简要说明	(20)
Brief Introduction	
2-1 各部门机构数	(21)
Grassroots Units in Various Sectors	
2-2 平均每天主要社会经济活动	(23)
Selected Indicators on Average Daily Social and Economic Activities	
2-3 国民经济和社会发展总量与速度指标	(24)
Principal Aggregate Indicators on National Economic and Social Development and Their Related Indices and Growth Rates	
2-4 国民经济和社会发展结构指标	(32)
Structural Indicators on National Economic and Social Development	
2-5 国民经济和社会发展比例和效益指标	(35)
Indicators on Proportions and Efficiency in National Economic and Social Development	
2-6 人均主要工农业产品产量	(38)
Per Capita Output of Major Industrial and Agricultural Products	
2-7 西部12省(区、市)和东北3省国民经济和社会发展主要指标(2003年)	(39)
Main Indicators of National Economic and Social Development of 12 Western Provinces and 3 Northeastern Provinces (2003)	
2-8 民族自治地方自然资源	(41)
Natural Resources in Minority Nationality Autonomous Areas	
2-9 民族自治地方行政区划和人口(2003年)	(41)
Administrative Division and Population of Minority Nationality Autonomous Areas (2003)	
2-10 民族自治地方国民经济和社会发展主要指标	(42)
Principal Aggregate Indicators on National Economic and Social Development of Minority Nationality Autonomous Areas	
2-11 少数民族分布的主要地区	(46)
Geographic Distribution of Minority Nationalities	
主要统计指标解释	(47)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

三、国民经济核算

National Accounts

简要说明	(51)
Brief Introduction	
3-1 国内生产总值	(53)
Gross Domestic Product	
3-2 国内生产总值构成	(54)
Composition of Gross Domestic Product	
3-3 国内生产总值指数	(55)
Indices of Gross Domestic Product	
3-4 国内生产总值指数	(56)
Indices of Gross Domestic Product	
3-5 第三产业增加值	(57)
Value Added of the Tertiary Industry	

3-6	第三产业增加值构成	(58)
	Composition of Value Added of the Tertiary Industry	
3-7	第三产业增加值指数	(58)
	Indices of Value Added of the Tertiary Industry	
3-8	三次产业贡献率	(59)
	Contributing Rate of the Three Industries	
3-9	三次产业拉动率	(59)
	Pulling Rate of the Three Industries	
3-10	各地区生产总值和指数	(60)
	Gross Domestic Product and Its Indices by Region	
3-11	各地区生产总值(2003年)	(61)
	Gross Domestic Product by Region (2003)	
3-12	各地区生产总值项目结构(2003年)	(64)
	Structure of Gross Domestic Product by Region (2003)	
3-13	支出法国内生产总值	(65)
	Gross Domestic Product by Expenditure Approach	
3-14	支出法国内生产总值结构	(66)
	Structure of Gross Domestic Product by Expenditure Approach	
3-15	支出法地区生产总值(2003年)	(67)
	Gross Regional Product by Expenditure Approach (2003)	
3-16	各地区资本形成总额及构成(2003年)	(68)
	Gross Capital Formation and Its Composition by Region (2003)	
3-17	各地区最终消费及构成(2003年)	(69)
	Final Consumption Expenditure and Its Composition by Region (2003)	
3-18	居民消费水平	(70)
	Household Consumption	
3-19	2000年投入产出基本流量表(中间使用部分)	(71)
	Intermediate Use Part of 2000 Input-Output Table	
3-20	2000年投入产出基本流量表(最终使用部分)	(74)
	Final Use Part of 2000 Input-Output Table	
3-21	投入产出直接消耗系数表(2000年)	(76)
	Direct Input Coefficient of Input-Output Table (2000)	
3-22	投入产出完全消耗系数表(2000年)	(79)
	Total Input Coefficients of Input-Output Table (2000)	
3-23	资金流量表(实物交易, 2001年)	(82)
	Flow of Funds Table (Physical Transaction, 2001)	
3-24	资金流量表(金融交易, 2001年)	(82)
	Flow of Funds Table (Financial Transaction, 2001)	
3-25	国际收支平衡表(2003年)	(84)
	Balance of Payments (2003)	
	主要统计指标解释	(85)
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

四、人口

Population

简要说明	(93)
Brief Introduction	

4-1	人口数及构成	(95)
	Population and Its Composition	
4-2	人口出生率、死亡率和自然增长率	(95)
	Birth Rate, Death Rate and Natural Growth Rate of Population	
4-3	各地区总人口和出生率、死亡率、自然增长率 (2003年)	(96)
	Total Population and Birth Rate, Death Rate and Natural Growth Rate by Region (2003)	
4-4	五次全国人口普查人口基本情况	(97)
	Basic Statistics on National Population Census in 1953, 1964, 1982, 1990 and 2000	
4-5	各地区人口平均预期寿命	(98)
	Population Life Expectancy by Region	
4-6	按年龄和性别分人口数	(99)
	Population by Age and Sex	
4-7	各地区户数、人口数、性别比和户规模	(100)
	Household, Population and Sex Ratio by Region	
4-8	各地区分性别各种户口状况人口	(102)
	Residence Status of Population by Region and by Sex	
4-9	各地区人口年龄构成和抚养比	(104)
	Age Composition and Dependency Ratio of Population by Region	
4-10	各地区按性别和婚姻状况分的人口	(105)
	Population by Sex, Marital Status and Region	
4-11	各地区按性别和受教育程度分的人口	(107)
	Population by Sex, Educational Level and Region	
4-12	各地区按性别分15岁及15岁以上文盲半文盲人口	(109)
	Illiterate and Semi-Literate Population Aged 15 and Over by Sex and Region	
4-13	各地区按家庭户规模分的户数	(110)
	Number and Size of Family Households by Region	
4-14	家庭户人数和户主的年龄、性别构成	(111)
	Population of Family Households, Age and Sex Composition of Household Head	
4-15	各地区15-49岁妇女活产和存活子女状况	(113)
	Live Births and Surviving Children of Women Aged 15-49 by Region	
4-16	育龄妇女分年龄、孩次的生育状况	(114)
	Age-specific Fertility Rate of Childbearing Women by Age of Mother and Birth Order (2002.11.1-2003.10.31)	
	主要统计指标解释	(115)
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

五、就业人员和职工工资

Employment and Wages

	简要说明	(117)
	Brief Introduction	
5-1	就业基本情况	(119)
	Employment	
5-2	按三次产业分就业人员数 (年底数)	(120)
	Number of Employed Persons at the Year-end by Three Industries	
5-3	各地区按三次产业分就业人员数 (2003年底)	(121)
	Number of Employed Persons at the Year-end by Three Industries and Region (2003)	
5-4	按城乡分就业人员数 (年底数)	(122)
	Number of Employed Persons at the Year-end in Urban and Rural Areas	

5-5	各地区按行业分城镇单位就业人员数（2003年底）	(124)
	Number of Employed Persons in Urban Units at the Year-end by Sector and Region (2003)	
5-6	按行业分就业人员数（年底数）	(127)
	Number of Employed Persons at the Year-end by Sector	
5-7	按行业分职工人数（年底数）	(128)
	Number of Staff and Workers at the Year-end by Sector	
5-8	各地区按行业分职工人数（2003年底）	(129)
	Number of Staff and Workers at the Year-end by Sector and Region (2003)	
5-9	按登记注册类型和细行业分职工人数（2003年底）	(132)
	Number of Staff and Workers at the Year-end by Status of Registration and Sector in Detail (2003)	
5-10	按行业分国有单位职工人数（年底数）	(134)
	Number of Staff and Workers in State-owned Units at the Year-end by Sector	
5-11	各地区按行业分国有单位职工人数（2003年底）	(135)
	Number of Staff and Workers in State-owned Units at the Year-end by Sector and Region (2003)	
5-12	按行业分城镇集体单位职工人数（年底数）	(138)
	Number of Staff & Workers in Urban Collective-owned Units at the Year-end by Sector	
5-13	各地区按行业分城镇集体单位职工人数（2003年底）	(139)
	Number of Staff and Workers in Urban Collective-owned Units at the Year-end by Sector and Region (2003)	
5-14	各地区按行业分其他单位职工人数（2003年底）	(142)
	Number of Staff and Workers in Units of Other Types of Ownership at the Year-end by Sector and Region (2003)	
5-15	各地区按行业分城镇单位专业技术人员数（2003年底）	(145)
	Number of Scientific and Technical Personnel in Urban Collective-owned Units by Sector and Region at the Year-end (2003)	
5-16	按行业分私营企业和个体就业人数	(148)
	Number of Employed Persons in Private Enterprises and Self-employed Individuals by Sector	
5-17	按行业分城镇私营企业和个体就业人数	(149)
	Number of Employed Persons in Urban Private Enterprises and Self-employed Individuals at the Year-end by Sector	
5-18	各地区私营企业就业人数（2003年底）	(150)
	Number of Employed Persons in Private Enterprises at the Year-end by Region (2003)	
5-19	各地区个体就业人数（2003年底）	(151)
	Number of Self-employed Individuals at the Year-end by Region (2003)	
5-20	职工工资总额和指数	(152)
	Total Wages of Staff and Workers and Related Index	
5-21	职工平均工资及指数	(153)
	Average Wage of Staff and Workers and Related Indices	
5-22	按行业分职工工资总额	(154)
	Total Wages of Staff and Workers by Sector	
5-23	各地区按行业分职工工资总额（2003年）	(155)
	Total Wages of Staff and Workers by Sector and Region (2003)	
5-24	按行业分职工平均工资	(158)
	Average Wage of Staff and Workers by Sector	
5-25	各地区按行业分职工平均工资（2003年）	(159)
	Average Wage of Staff and Workers by Sector and Region (2003)	
5-26	按细行业分职工平均工资（2003年）	(162)
	Average Wage of Staff and Workers by Sector in Detail (2003)	
5-27	按行业分国有单位职工平均工资	(164)
	Average Wage of Staff and Workers in State-owned Units by Sector	

5-28	各地区按行业分国有单位职工平均工资 (2003年)	(165)
	Average Wage of Staff and Workers in State-owned Units by Sector and Region (2003)	
5-29	按行业分城镇集体单位职工平均工资	(168)
	Average Wage of Staff and Workers in Urban Collective-owned Units by Sector	
5-30	各地区按行业分城镇集体单位职工平均工资 (2003年)	(169)
	Average Wage of Staff and Workers in Urban Collective-owned Units by Sector and Region (2003)	
5-31	按行业分其他单位职工平均工资	(172)
	Average Wage of Staff and Workers in Other Ownership Units by Sector	
5-32	各地区按行业分其他单位职工平均工资 (2003年)	(173)
	Average Wage of Staff and Workers in Other Ownership Units by Sector and Region (2003)	
5-33	按登记注册类型分其他单位职工平均工资	(176)
	Average Wage of Staff and Workers in Units of Other Types of Ownership by Registration Status	
5-34	各地区国有及国有控股企业就业人数和劳动报酬 (2003年)	(177)
	Employed Persons at the Year-end and Earnings in State-owned and State-controlling Enterprises by Region (2003)	
5-35	各地区职业介绍工作情况 (2003年)	(178)
	Situations of Careers Service by Region (2003)	
5-36	各地区城镇登记失业人员及失业率	(180)
	Urban Registered Unemployment and Unemployment Rate by Region	
	主要统计指标解释	(181)
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

六、固定资产投资

Investment in Fixed Assets

	简要说明	(185)
	Brief Introduction	
6-1	全社会固定资产投资	(187)
	Total Investment in Fixed Assets	
6-2	按经济类型分全社会固定资产投资	(188)
	Total Investment in Fixed Assets by Ownership	
6-3	按资金来源和构成分全社会固定资产投资	(189)
	Total Investment in Fixed Assets by Source of Funds and Use of Funds	
6-4	按经济类型分全社会固定资产投资 (2003年)	(190)
	Total Investment in Fixed Assets by Ownership (2003)	
6-5	国有经济固定资产投资	(192)
	Investment in Fixed Assets of State-owned Units	
6-6	按管理渠道分全社会固定资产投资	(193)
	Total Investment in Fixed Assets by Channel of Management	
6-7	按资金来源和隶属关系分基本建设投资	(194)
	Investment in Capital Construction by Source of Funds and Administrative Relationship	
6-8	按构成和建设性质分基本建设投资	(195)
	Investment in Capital Construction by Use of Funds and Type of Construction	
6-9	各行业按建设性质分基本建设投资 (2003年)	(196)
	Investment in Capital Construction by Type of Construction and Sector (2003)	
6-10	按行业分基本建设投资	(198)
	Investment in Capital Construction by Sector	

6-11	各地区按行业分基本建设投资 (2003年)	(199)
	Investment in Capital Construction by Sector (2003)	
6-12	按项目规模分基本建设投资及项目个数	(202)
	Number of Capital Construction Projects by Project Size	
6-13	基本建设房屋建筑面积	(203)
	Floor Space of Buildings Through Capital Construction	
6-14	按行业分基本建设新增固定资产	(204)
	Newly Increased Fixed Assets through Capital Construction by Sector	
6-15	各地区按行业分基本建设新增固定资产 (2003年)	(205)
	Newly Increased Fixed Assets through Capital Construction by Sector (2003)	
6-16	基本建设施工、投产项目个数和新增固定资产	(208)
	Number of Capital Construction Projects under Construction and Put into Use and Newly Increased Fixed Assets	
6-17	按行业分基本建设施工、投产项目个数 (2003年)	(209)
	Number of Capital Construction Projects under Construction and Put into Use by Sector (2003)	
6-18	按行业分基本建设投资和新增固定资产 (2003年)	(211)
	Investment in Capital Construction and Newly Increased Fixed Assets by Sector (2003)	
6-19	基本建设新增主要产品生产能力	(213)
	Newly Increased Production Capacity through Capital Construction	
6-20	按资金来源和隶属关系分更新改造投资	(215)
	Investment on Innovation by Source of Funds and Administrative Relationship	
6-21	按构成和建设性质分更新改造投资	(216)
	Investment in Innovation by Use of Funds and Type of Construction	
6-22	各行业按建设性质分更新改造投资 (2003年)	(217)
	Investment in Innovation by Type of Construction and Sector (2003)	
6-23	更新改造施工、投产项目个数和新增固定资产	(219)
	Number of Innovation Projects Under Construction and Put into Use and Newly Increased Fixed Assets	
6-24	按行业分更新改造投资	(220)
	Investment in Innovation by Sector	
6-25	各地区按行业分更新改造投资 (2003年)	(221)
	Investment in Innovation by Sector (2003)	
6-26	按行业分更新改造施工、投产项目个数 (2003年)	(224)
	Number of Innovation Projects under Construction and Put into Use by Sector (2003)	
6-27	按行业分更新改造新增固定资产	(226)
	Newly Increased Fixed Assets through Investment in Innovation by Sector	
6-28	各地区按行业分更新改造新增固定资产 (2003年)	(227)
	Newly Increased Fixed Assets through Investment in Innovation by Sector (2003)	
6-29	按行业分更新改造投资和新增固定资产 (2003年)	(230)
	Investment in Innovation and Newly Increased Fixed Assets by Sector (2003)	
6-30	各地区限额以上更新改造项目个数、投资和新增固定资产 (2003年)	(232)
	Number of Innovation Projects, Investment and Newly Increased Fixed Assets above Designated Size by Region (2003)	
6-31	按行业分限额以上更新改造施工、投产项目个数 (2003年)	(233)
	Number of Innovation Projects above Designated Size under Construction or Completed and Put into Use by Sector (2003)	
6-32	更新改造新增主要产品生产能力	(235)
	Newly Increased Production Capacity Through Investment in Innovation	
6-33	按用途分更新改造投资和房屋建筑面积	(237)
	Investment on Innovation by Purpose and Floor Space of Buildings	

6-34	按行业分城镇集体单位固定资产投资和新增固定资产 (2003年)	(238)
	Investment in Fixed Assets of Urban Collective-owned Units by Sector (2003)	
6-35	按构成分城镇集体单位固定资产投资和房屋建筑面积	(239)
	Investment in Fixed Assets of Urban Collective-owned Units by Use of Funds and Floor Space of Buildings by Region	
6-36	各地区按行业分城镇集体单位固定资产投资 (2003年)	(240)
	Investment in Fixed Assets of Urban Collective-owned Units by Sector and Region (2003)	
6-37	城镇和工矿区个人建房	(243)
	Building Construction by Individuals in Cities and Towns and in Industrial and Mining Areas	
6-38	农村个人固定资产投资和建房	(244)
	Individual Investment in Fixed Assets and Building Construction in Rural Areas	
6-39	房地产开发企业(单位)主要指标	(245)
	Main Indicators of Real Estate Development	
6-40	房地产开发企业(单位)个数	(246)
	Number of Enterprises for Real Estate Development	
6-41	房地产开发企业(单位)从业人员数	(247)
	Number of Employed Persons in Enterprises for Real Estate Development	
6-42	房地产开发企业(单位)土地开发及购置	(248)
	Land Development and Purchase of Enterprises for Real Estate Development	
6-43	房地产开发企业(单位)建设投资总规模及完成投资	(249)
	General Scale of and Actually Completed Investment in Real Estate Development	
6-44	按用途分房地产开发企业(单位)投资完成额	(250)
	Actually Completed Investment of Enterprises for Real Estate Development by Use	
6-45	房地产开发企业(单位)资金来源	(251)
	Source of Funds of Enterprises for Real Estate Development	
6-46	房地产开发企业(单位)建设房屋建筑面积和造价	(252)
	Floor Space of Buildings and their Cost in Real Estate Development	
6-47	按用途分房地产开发企业(单位)新开工房屋面积	(253)
	Floor Space Started in Real Estate Development by Use	
6-48	商品房屋销售情况	(254)
	Selling of Commercial Houses	
6-49	按用途分商品房屋实际销售面积	(255)
	Floor Space of Commercial Houses Actually Sold by Use	
6-50	按用途分商品房屋平均销售价格	(256)
	Average Selling Price of Commercial Houses by Use	
6-51	房地产开发企业(单位)资产负债	(257)
	Asset Balance of Enterprises for Real Estate Development	
6-52	房地产开发企业(单位)经营情况	(258)
	Real Estate Development and Management	
6-53	按规模分房地产开发企业(单位)完成投资	(259)
	Actually Completed Investment of Enterprises for Real Estate Development by Size of Enterprise	
6-54	房地产开发企业(单位)建设成套住宅和其他类房屋竣工情况	(261)
	Sets of Residential Houses and Floor Space of Other Houses Completed by Enterprises for Real Estate Development	
6-55	35个大中城市主要指标完成情况(2003年)	(262)
	Main Indicators of Real Estate in 35 Large-scale and Medium-scale Cities (2003)	
6-56	在建大型项目基本情况 (2003年)	(264)
	Basic Conditions of Large Projects Being Constructed (2003)	

主要统计指标解释	(266)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

七、能源

Energy

简要说明	(273)
Brief Introduction	
7-1 能源生产总量及构成	(275)
Total Production of Energy and Its Composition	
7-2 能源消费总量及构成	(275)
Total Consumption of Energy and Its Composition	
7-3 综合能源平衡表	(276)
Overall Energy Balance Sheet	
7-4 石油平衡表	(277)
Petroleum Balance Sheet	
7-5 煤炭平衡表	(278)
Coal Balance Sheet	
7-6 电力平衡表	(278)
Electricity Balance Sheet	
7-7 能源生产弹性系数	(279)
Elasticity Ratio of Energy Production	
7-8 能源消费弹性系数	(279)
Elasticity Ratio of Energy Consumption	
7-9 按行业分能源消费量 (2002年)	(280)
Consumption of Energy by Sector (2002)	
7-10 能源加工转换效率	(282)
Efficiency of Energy Conversion	
7-11 平均每天能源消费量	(282)
Average Daily Energy Consumption by Variety	
7-12 生活能源消费量	(283)
Average Annual Energy Consumption for Non-Production Purpose	
7-13 人均生活能源消费量	(283)
Annual Per Capita Energy Consumption for Non-Production Purpose	
7-14 各地区电力消费量	(284)
Electricity Consumption by Region	
主要统计指标解释	(285)
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

八、财政

Government Finance

简要说明	(288)
Brief Introduction	
8-1 国家财政收支总额及增长速度	(291)
Government Revenue and Expenditure and Their Increase Rates	
8-2 国家财政分项目收入	(291)
Government Revenue by Item	

8-3	各项税收	(292)
	Tax	
8-4	国家财政主要支出项目	(292)
	Government Expenditure by Main Item	
8-5	国家财政按功能性质分类的支出	(293)
	Government Expenditure by Function	
8-6	国家财政用于农业的支出	(294)
	Government Expenditure For Agriculture	
8-7	国家财政用于科学研究的支出	(294)
	Government Expenditure for Science and Research	
8-8	国家财政用于抚恤和社会福利的支出	(295)
	Government Expenditure for Pension and Social Welfare	
8-9	政策性补贴支出	(295)
	Budgetary Expenditure for Price Subsidies	
8-10	国家财政债务发行情况	(296)
	Government Debts Issuance	
8-11	国家财政债务还本付息支出	(296)
	Government Payment for the Principal and Interest of Debts	
8-12	外债余额	(297)
	Balance of Foreign Debts	
8-13	外债风险指标	(297)
	Risk Indicators on Foreign Debts	
8-14	各地区财政收入(2003年)	(298)
	Final Statement of Government Revenue by Region (2003)	
8-15	各地区财政支出(2003年)	(302)
	Final Statement of Government Expenditure by Region (2003)	
8-16	中央和地方财政收入及比重	(306)
	Government Revenue and Ratio of the Central and Local Government	
8-17	中央和地方财政支出及比重	(306)
	Government Expenditure and Ratio of Central and Local Government	
8-18	中央和地方财政主要收入项目(2003年)	(307)
	Main Items of Government Revenue of the Central Government and Local Government (2003)	
8-19	中央和地方财政主要支出项目(2003年)	(308)
	Main Items of Budgetary Expenditure of Central and Local Governments (2003)	
8-20	预算外资金分项目收入	(309)
	Extra-budgetary Revenue by Item	
8-21	预算外资金分项目支出	(309)
	Extra-budgetary Expenditure by Item	
8-22	中央和地方预算外资金收支及比重	(310)
	Total Extra-budgetary Revenues and Expenditures and Ratio of the Central Government and Local Government	
	主要统计指标解释	(311)
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

九、价格指数

Price Indices

简要说明	(318)
Brief Introduction	